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Peter Öberg (FP) 

Niklas Dahlgren (C) 
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Tjänstemän 

§§ 1-27: Tf stadsdelsdirektör Per-Ove Mattsson och nämndsekreterare Pia Sundqvist. 

§§ 1-19: Avdelningscheferna Pär Dahlqvist, Päivi Kabran (även §§ 20-27) och Lena 
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verksamhetscontrollers Katarina Höök och Monika Lind, ekonomicontroller Christina 
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§§ 1-19: Carina Lemon-Allstrin, LO (Kommunal) och Saime Civas, TCO (Vision). 

 

Utses att justera Lars Bäck (V) och Lars Jilmstad (M)  
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Justerarnas signatur                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

§ 1 

Anmälan av inlämnade medborgarförslag 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda de delar av det inlämnade 

medborgarförslaget om Fagersjö som faller inom nämndens ansvar. 

2. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda medborgarförslaget om att höja 

åldersgränsen på fritidsgården Morris. 

 

Ärendet 

Följande medborgarförslag har lämnats in till stadsdelsnämnden, vilket förvaltningen 

hade redovisat till nämnden i en sammanställning daterad 2015-05-25. 

 

 Några medborgarförslag om Fagersjö 

Dnr 1.2.4-354/2015 

 

 Höj åldersgränsen på fritidsgården Morris 

Dnr 1.2.4-372/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) föreslog att nämnden skulle uppdra åt förvaltningen att bereda 

medborgarförslaget om höjd åldersgräns på fritidsgården Morris och de delar av 

medborgarförslaget om Fagersjö som faller inom nämndens ansvar. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 2 

Utöka nyttjandet av 49:ans lokaler i Fagersjö 

Svar på medborgarförslag 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på ett 

medborgarförslag om att utöka nyttjandet av 49:ans lokaler i Fagersjö. 

2. Nämnden överlämnar medborgarförslaget till demokratirådet att uppmärksamma det 

inför den kommande verksamheten i Fagersjö. 

 

Ärendet 

I ett medborgarförslag föreslås ett utökat nyttjande av 49:ans lokaler i Fagersjö med en 

mötesplats och informationscentrum för alla i Fagersjö. Förslagsställaren har senare 

kompletterat sitt förslag med ett antal idéer för utveckling stadsdelen. 

 

Förvaltningen välkomnar medborgarinitiativ och engagemang och ser att flera av de idéer 

och förslag som tas upp i medborgarförslaget har många beröringspunkter med den 

försöksverksamhet för ökad demokrati som planeras i Fagersjö. Det finns också flera 

delar som skulle kunna inkluderas i idéerna om ett funktionsblandat hus och mötesplats, 

som förvaltningen har sökt särskilda medel för. När de gäller 49:ans lokaler ser 

förvaltningen ingen möjlighet att utveckla ytterligare verksamhet där, eftersom lokalen 

har brister när det gäller tillgänglighet.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-05-22. 

Dnr 1.2.4-160/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Eva Gustafson m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och yrkade därutöver att nämnden 

skulle överlämna medborgarförslaget till demokratirådet. I detta instämde Lars Jilmstad m fl 

(M) och Vladan Bošković (FP), och Niklas Dahlgren (C) instämde med ett ersättaryttrande.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden fann att nämnden hade beslutat enligt förslaget från samtliga partier. 

 

Lars Bäck (V), Eva Gustafson m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande. 

 

Särskilt uttalande  

Lars Bäck (V), Eva Gustafson m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

 

Förslagsställaren är mycket initiativrik och det är viktigt att ta tillvara det engagemang 

och de initiativ som tas av enskilda och föreningar i Fagersjö, inte minst med hänsyn till 

den demokratibrist som har kunnat konstateras för området.  
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Förslagsställaren pekar tydligt på att viktig samhällsservice saknas för de boende i 

Fagersjö. På grund av att Fagersjös boende är beroende av bussförbindelsen med Farsta 

eller Högdalen för att kunna få sina behov av samhällsservice tillgodosedda blir det 

uppenbart att vissa grupper får svårigheter att utnyttja den. Människor med olika 

funktionsförutsättningar har på grund av den bristande servicen i Fagersjö olika tillgång 

till viktiga samhällsfunktioner.  

 

Det är av största vikt att nämnd och förvaltning i sitt fortsatta arbete strävar efter att 

boende i de områden i stadsdelsnämndsområdet som inte har gångavstånd till exempelvis 

möjligheten att köpa SL-kort eller till paketutlämning och annan posthantering ändå får 

sina behov av denna typ av service tillgodosedda. 

 

Möjligen kunde man undersöka om lokala handlare skulle ha ett intresse av att agera 

ombud för dessa och eller andra tjänster. 

 

Ersättaryttrande  

Niklas Dahlgren (C)  

 

Om jag hade haft rösträtt hade jag bifallit det av övriga partier framlagda förslaget. 
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§ 3 

Fagersjödagen i samarbete med förvaltningen 

Svar på medborgarförslag 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på ett 

medborgarförslag om Fagersjödagen i samarbete med förvaltningen. 

2. Nämnden uppdrar åt demokratirådet och förvaltningen att på lämpligt sätt medverka 

vid Fagersjödagen. För detta ändamål får förvaltningen disponera de särskilda medel 

som anvisats av kommunfullmäktige för demokrati- och utvecklingsarbete. 

 

Ärendet 

I ett medborgarförslag beskrivs initiativet att anordna Fagersjödagen den 22 augusti i år. I 

förslaget efterfrågas samarbete med förvaltningen och andra aktörer samt stöd i olika 

frågor och ekonomiskt stöd från stadsdelsförvaltningen. 

 

Förvaltningen är positiv till initiativet att anordna Fagersjödagen och till att medverka i 

den. Förvaltningen föreslår fortsatt kontakt med förslagsställaren för planeringen av 

förvaltningens medverkan. För ekonomiskt stöd till denna typ av arrangemang kommande 

år hänvisar förvaltningen anordnaren till att söka stadsdelsnämndens föreningsbidrag, 

eftersom årets bidrag redan har fördelats. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-05-19. 

Dnr 1.2.4-264/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Eva Gustafson m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl 

(MP) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och att nämnden därutöver 

skulle uppdra åt demokratirådet och förvaltningen att medverka vid Fagersjödagen samt 

att förvaltningen för ändamålet skulle få disponera de särskilda demokratimedel som 

nämnden har tilldelats av fullmäktige. I detta instämde Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan 

Bošković (FP), och Niklas Dahlgren (C) instämde med ett ersättaryttrande.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden fann att nämnden hade beslutat enligt det av samtliga partier framlagda 

förslaget. 

 

Ersättaryttrande  

Niklas Dahlgren (C)  

 

Om jag hade haft rösträtt hade jag bifallit det av övriga partier framlagda förslaget. 
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§ 4 

Flytta eller ta bort grillplatsen vid Hökarängsbadet 

Svar på medborgarförslag 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på ett medborgar-

förslag om att flytta eller ta bort grillplatsen vid Hökarängsbadet. 

 

Ärendet 

I ett medborgarförslag föreslår styrelsen för Hökarängens friluftsförening att den 

offentliga grillplatsen vid Hökarängsbadet antingen ska tas bort eller flyttas till annan 

plats i området. Under kvällar och nätter drar grillplatsen till sig ungdomar, hemlösa och 

kriminella som eldar med virke och annat som hämtas från föreningens område. 

 

Grillplatsen på Hökarängsbadet invigdes 2009 i samband med att badet upprustats. 

Förvaltningens uppfattning är att grillplatsen är välplacerad nere vid vattnet. De flesta 

som använder grillen gör det på det sätt som är avsett. Förvaltningen har inte några planer 

på att flytta eller ta bort grillen från badområdet. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-05-18. 

Dnr 1.2.4-190/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 5 

Fagersjöskogen – ett naturreservat  

Svar på skrivelse från S, MP och V 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden ber kommunfullmäktige inleda en process för att bilda ett 

naturreservat av Fagersjöskogen.  

2. Nämnden uttalar att det övergripande målet om att etablera en så kallad ”Ekopark 

Syd” åter aktualiseras som ett mål för nämnden. Det innebär att ett sammanhängande 

natur- och grönområde som sträcker sig i sydvästlig riktning från Majroskogen, via 

Högdalstopparna, Fagersjöskogen, över delar av Magelungens strand samt 

Farstanäset, värnas för att ansluta till Hanvedenkilen. 

3. Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen från 

Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiet om Fagersjöskogen – ett 

naturreservat. 

 

Ärendet 

I en skrivelse till stadsdelsnämnden har Socialdemokraterna, Miljöpartiet och 

Vänsterpartiet föreslagit att en process ska startas för att Fagersjöskogen ska inrättas som 

ett naturreservat. Förvaltningen anser att Fagersjöskogen har stort natur- och 

rekreationsvärde och ser positivt på att en reservatsbildning utreds. I den gamla 

översiktsplanen, ÖP 99, pekades Fagersjöskogen och Farstanäset ut som blivande 

naturreservat. Stadsbyggnadskontoret påbörjade ett utredningsarbete 2006 som avbröts 

efter det politiska majoritetsskiftet senare samma år.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-05-19. 

Dnr 1.6-270/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Eva Gustafson m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl 

(MP) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och att nämnden därutöver 

skulle uttala att det övergripande målet om att etablera en så kallad ”Ekopark Syd” åter 

aktualiseras som ett mål för nämnden. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) yrkade att nämnden skulle bifalla 

förvaltningens förslag. I detta instämde Niklas Dahlgren (C) med ett ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förslaget från Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiet. 

 

Reservation och ersättaryttrande  

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) / Niklas Dahlgren (C)  

 

Till förmån för förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 6 

Ny förskola vid Värmlandsvägen–Pepparvägen i Farsta 

Genomförandebeslut 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden inrättar en ny förskola med åtta avdelningar i hörnet Pepparvägen–

Värmlandsvägen i Farsta, kvarteret Hultö 1, enligt förvaltningens förslag.  

2. Nämnden ansöker hos kommunstyrelsen om hyresmedgivande avseende ovan 

nämnda förskola.  

3. Nämnden ansöker hos kommunstyrelsen om stimulansmedel motsvarande 800 000 

kronor per avdelning, totalt 6,4 miljoner kronor. 

 

Ärendet 

De senaste årens omfattande nybyggnation av bostäder i Farsta har lett till att det råder 

brist på förskoleplatser, inte minst i Farsta strand och centrala Farsta. Det planerade 

projektet Tyngdpunkt Farsta innebär ytterligare cirka 8 000 bostäder fram till år 2030,  

 

Redan i september 2011 fattade nämnden ett inriktningsbeslut om en förskola i hörnet 

Pepparvägen–Värmlandsvägen i centrala Farsta, sedan SISAB fått markanvisning för att 

uppföra en förskola där. Den fortsatta processen har dragit ut på tiden, men förvaltningen 

kan nu föreslå att nämnden fattar ett genomförandebeslut om att uppföra en koncept-

förskola med åtta avdelningar på platsen.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-05-15. 

Dnr 2.6-352/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 7 

Mötesplats för demokrati och inflytande samt kontaktyta för samhällsservice 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att starta en försöksverksamhet för ökat 

demokratiskt deltagande och inflytande samt samhällsservice i stadsdelen Fagersjö 

och att utveckla liknande mötesplatser och kontaktytor i andra stadsdelar där det finns 

behov, enligt den beskrivning som anges i ärendet. 

2. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att återkomma till nämnden i augusti med en 

aktivitetsplan för inledningen av försöksverksamheten i Fagersjö under perioden 

augusti till december 2015. Planen ska behandla 

i) vilka intressenter i och utanför Fagersjö som ska erbjudas möjlighet att delta samt 

hur de ska engageras i att bestämma den långsiktiga inriktningen och målen för 

försöksverksamheten; 

ii) hur försöksverksamheten ska organiseras inom förvaltningen; 

iii) hur intressentmedverkan ska organiseras;  

iv) hur mötesplatsen i Fagersjö ska etableras och hur den ska utformas både fysiskt, 

innehållsligt och organisatoriskt; 

v) hur verksamheten ska utvärderas kontinuerligt samt 

vi) de beräknade kostnaderna för de olika delarna i planen 

3. Nämnden ansöker hos Sveriges Kommuner och Landsting om att få ingå i nätverket 

för medborgardialog respektive nätverket för medborgarbudget innan anmälnings-

tiden till dessa nätverk löper ut den 12 juni 2015. 

4. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

I nämndens underlag för budget 2016 med inriktning för 2017 och 2018 och i 

tertialrapport 1 2015 beskrivs den pågående översynen av behovet av medborgarkontor 

eller motsvarande som togs upp i stadsdelsnämndens verksamhetsplan och budget 2015. I 

de båda dokumenten beskrivs också en försöksverksamhet för ökat demokratiskt 

deltagande och inflytande samt samhällsservice som planeras i stadsdelen Fagersjö.  

 

Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att starta en 

försöksverksamhet i Fagersjö under hösten 2015 och att utveckla mötesplatser och 

samhällsservice i andra stadsdelar där det finns behov. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-05-17. 

Dnr 1.1-353/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Eva Gustafson m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl 

(MP) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag, att nämnden därutöver 

skulle uppdra åt förvaltningen att vid nämndens sammanträde i augusti presentera en 

aktivitetsplan för inledningen av försöksverksamheten i Fagersjö och att nämnden skulle 
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ansöka hos SKL om att få ingå i deras nätverk för medborgardialog respektive 

medborgarbudget. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) anmälde att partierna i dagsläget 

lämnar frågan utan eget ställningstagande.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden fann att nämnden hade beslutat enligt förslaget från Socialdemokraterna, 

Miljöpartiet och Vänsterpartiet. 
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§ 8 

Uppföljning av vård- och omsorgsboenden på entreprenad – Postiljonen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner den samlade uppföljningen av Attendo Cares drift av 

Postiljonens vård- och omsorgsboende. 

 

Ärendet 

Alla vård- och omsorgsboenden följs upp årligen. När det gäller de boenden som drivs på 

entreprenad ansvarar stadsdelsnämnden för uppföljning av både avtal och verksamhet. 

Förvaltningen redovisar nu årets uppföljning av Attendo Cares drift av Postiljonens vård- 

och omsorgsboende. Boendet har både somatisk vård och demensvård.  

 

Efter verksamhetsuppföljning, nattuppföljning och avtalsuppföljning bedömer 

förvaltningen att entreprenören bedriver en väl fungerande verksamhet där 

dokumentationen är god och där boende erbjuds ett stort utbud av aktiviteter. Några 

brister som har att göra med registrering i kvalitetsregister har påtalats för 

demensboendet. I en åtgärdsplaner beskriver enheten hur bristerna ska avhjälpas. 

Förvaltningen bedömer att planen är tillräcklig för att komma tillrätta med bristerna. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-05-18. 

Dnr 1.2.1-337/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 9 

Upphandling av nattpatrull inom den kommunala hemtjänsten 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden återremitterar ärendet med uppdrag åt förvaltningen att redovisa 

den personal som blir övertalig i samband med avvecklingen av Farsta vård- och 

omsorgsboende samt mot bakgrund av den förändring som kommer att ske av 

verksamheten vid Edö. 

2. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att skriva fram kostnadskalkyler för att bedriva 

nattpatrull inom den kommunala hemtjänsten i egen regi mot bakgrund av att 

nämnden redan förfogar över bilar samt egna verksamhetslokaler för hemtjänst under 

dag- och kvällstid samt kommer att ha övertalig personal som redan i dagsläget har 

nattjänster. 

3. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att kontakta Skarpnäcks stadsdelsnämnd för att 

efterhöra om det finns intresse för att köpa denna tjänst från Farsta om möjligheten ges.   

 

Ärendet 

Stadsdelsnämndens avtal med Omsorgshuset i Stockholm AB om nattpatrull inom den 

kommunala hemtjänsten löper ut den 31 maj 2016 och kan då inte förlängas. Eftersom 

insatsen är begränsad och de fasta kostnaderna är höga bedömer förvaltningen att det 

skulle innebära orimligt höga kostnader att bedriva verksamheten i egen regi. 

Förvaltningen föreslår därför att nämnden beslutar att tjänsten åter ska upphandlas och 

uppdrar åt förvaltningen att utarbeta ett förfrågningsunderlag, för ställningstagande i höst. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-05-19. 

Dnr 2.2.2-305/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Eva Gustafson m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl 

(MP) yrkade att nämnden skulle återremittera ärendet för fortsatt beredning och 

komplettering. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) yrkade att nämnden skulle avgöra ärendet 

idag. I detta instämde Niklas Dahlgren (C) med ett ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förslaget från Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiet. 

 

Reservation och ersättaryttrande  

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) / Niklas Dahlgren (C)  

 

Till förmån för sitt förslag att ärendet skulle behandlas idag och för förvaltningens förslag att 

nämnden skulle besluta att nattpatrull inom den kommunala hemtjänsten åter ska upphandlas. 
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§ 10 

Avsägelse och ny ersättare i sociala delegationen 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden godkänner Leo Bergmans (S) avsägelse som ersättare i nämndens 

sociala delegation. 

2. Nämnden utser Angelica Kinnunen (S), ersättare i nämnden, som ny ersättare i sociala 

delegationen för återstoden av 2015. 

3. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Leo Bergman (S), ledamot i stadsdelsnämnden, har den 26 maj 2015 avsagt sig uppdraget 

som ersättare i nämndens sociala delegation. Socialdemokraterna, Miljöpartiet och 

Vänsterpartiet föreslår att nämnden godkänner Leo Bergmans avsägelse och istället utser 

Angelica Kinnunen (S), ersättare i nämnden, som ny ersättare i delegationen för 

återstoden av 2015. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-05-27. 

Dnr 1.1-339/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 11 

Ekonomisk månadsrapport maj 2015 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens ekonomiska månadsrapport för maj 2015. 

 

Ärendet 

Sammantaget förväntas verksamheten redovisa ett underskott om 10,0 miljoner kronor. 

Inom äldreomsorgen ligger antalet placeringar i heldygnsomsorg fortsatt över planerings-

nivån. Så gör även antalet hemtjänsttimmar, och äldreomsorgens beställarenhet redovisar 

ett underskott om 6,0 miljoner kronor. Den kommunala utföraren av hemtjänst redovisar 

ett underskott om 5,0 miljoner kronor. Den bokförda nettokostnaden för ekonomiskt 

bistånd ligger hittills i år över budgeterad nivå och prognosen är ett underskott om 4,0 

miljoner kronor. Den centrala reserven tas i anspråk. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-06-09. 

Dnr 1.2.1-188/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 12 

Årsrapport 2014 Farsta stadsdelsnämnd 

Yttrande över Stadsrevisionens rapport 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som yttrande över 

Stadsrevisionens årsrapport 2014 för Farsta stadsdelsnämnd. 

 

Ärendet 

Stadsrevisionen har granskat nämndens verksamhet under 2014 och bedömt att 

verksamheten i allt väsentligt har bedrivits ändamålsenligt och på ett ekonomiskt 

tillfredsställande sätt. Tio av kommunfullmäktiges tolv verksamhetsmål har nåtts. Vissa 

brister har noterats men de är inte av sådan omfattning att de väsentligt påverkar 

bedömningen av verksamhetens resultat. 

 

Nämndens interna kontroll har varit tillräcklig. Bokslut och räkenskaper bedöms i allt 

väsentligt vara rättvisande och följer gällande regler och god redovisningssed.   

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-05-20. 

Dnr 1.4-267/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck (V), Eva Gustafson m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande.  

 

Särskilt uttalande  

Lars Bäck (V), Eva Gustafson m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP)  

 

Nuvarande rödgröna majoritet, Socialdemokraterna, Miljöpartiet samt Vänsterpartiet tar 

inte ställning till enskildheterna i tjänsteutlåtandet då yttrandet över Stadsrevisionens 

årsrapport 2014 omfattar den rapport som avser det bokslut för 2014 som helt baserades 

på den tidigare majoritetens budget för 2014. 
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§ 13 

Juridiskt kön och medicinsk könskorrigering (SOU 2014:91) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

betänkandet Juridiskt kön och medicinsk könskorrigering (SOU 2014:91). 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har begärt ett yttrande från stadsdelsnämnden om det statliga 

betänkandet Juridiskt kön och medicinsk könskorrigering. I betänkandet föreslår att 

könstillhörighetslagen upphävs och ersätts av två nya lagar, en om ändring av juridiskt 

kön och en om tillståndsprövning av ingrepp i könsorganen och avlägsnande av 

könskörtlarna. Utgångspunkten är att den som önskar ska ha möjlighet att ändra sitt 

juridiska kön. 

 

Förvaltningen är generellt positiv till förslagen i betänkandet utifrån perspektivet att de 

främjar mänskliga rättigheter. De bedöms dock inte direkt påverka nämndens ansvars- 

och verksamhetsområden och vi ser därför inget behov att lämna några synpunkter. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-05-20. 

Dnr 1.5.1-255/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 14 

Komplettering avseende ärendeansvar för ensamkommande flyktingbarn  

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till komplettering avseende ärendeansvar för ensamkommande flyktingbarn 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har begärt ett yttrande från stadsdelsnämnden när det gäller 

stadsledningskontorets förslag till komplettering avseende ärendeansvar för 

ensamkommande flyktingbarn. I ärendet föreslås en modell för fördelning av ansvar för 

ensamkommande barn som inte har en anknytning till en stadsdelsnämnd och som inte 

kan erbjudas plats i kommunens egna asylboenden. Förvaltningen tycker det är bra att 

ärendeansvaret för ensamkommande barn förtydligas.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-05-20. 

Dnr 1.5.1-262/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 15 

Motion om alla barns möjlighet till kultur och idrott – ändra normen för 

ekonomiskt bistånd 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar följande svar på remissen av en motion om alla barns 

möjlighet till kultur och idrott – ändra normen för ekonomiskt bistånd: 

 

Människor, och framförallt barnfamiljer, som försörjer sig helt eller delvis genom 

ekonomiskt bistånd har ofta svårt att få ekonomin att gå ihop. Därför är alla höjningar av 

försörjningsstöd välkomna.  

 

Vi anser i grunden att en höjning av riksnormen är ett bättre alternativ än en särskild 

kultur- och idrottspeng eftersom den kommer fler till godo. Men om både höjningen av 

riksnormen genomförs och Stockholms kommun riktar en särskild peng till kultur- och 

idrottsaktiviteter så anser vi att det är den bästa lösningen.  

 

I Farsta har antalet personer som ansökt om ekonomiskt bistånd ökat den senaste tiden, 

samtidigt som budgeten har sänkts. För att reformen ska gå att genomföra måste Farsta 

stadsdelsnämnd tillföras mer pengar till ekonomiskt bistånd. 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har begärt ett yttrande från stadsdelsnämnden om en motion där 

Folkpartiet föreslår att stadens norm för ekonomiskt bistånd utformas så att avgift för 

Kulturskolan, idrottsförening eller annan regelbunden fritidsverksamhet ingår i biståndet. 

 

Förvaltningen är generellt positiv till förslaget utifrån barnperspektivet, då det bidrar till 

att barn och unga som tillhör familjer som tar emot ekonomiskt bistånd kan delta i 

regelbunden fritidsaktivitet. Det förutsätter dock att stadsdelsnämnderna får motsvarande 

kompensation för ökade kostnader. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-05-20. 

Dnr 1.5.1-170/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Eva Gustafson m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

lade fram ett eget förslag. 

 

Vladan Bošković (FP) yrkade att nämnden i huvudsak skulle bifalla förvaltningens förslag 

och lade därutöver fram ett eget förslag om bifall till motionen. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. I detta 

instämde Niklas Dahlgren (C) med ett ersättaryttrande. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förslaget från Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiet. 

 

Reservation och ersättaryttrande  

Lars Jilmstad m fl (M) / Niklas Dahlgren (C)  

 

Till förmån för sitt förslag att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Reservation  

Vladan Bošković (FP) 

 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som huvudsakligt svar 

på remissen av en motion om alla barns möjlighet till kultur och idrott – ändra 

normen för ekonomiskt bistånd.  

2. Nämnden föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att bifalla motionen. 

3. Nämnden anför därutöver följande. 

 

Alla barn i Stockholm ska ha möjlighet att delta i idrottsaktiviteter. Alliansregeringen 

införde 1 juli 2014 en fritidspeng för familjer som tar emot ekonomiskt bistånd och som 

har barn i grundskolans årskurs 4-9, vilket gav dessa barn möjlighet att utöva en idrott 

eller kulturaktivitet. I den rödgröna regeringens budgetproposition slopades denna 

fritidspeng, och tanken var att den skulle ersättas av en höjning av riksnormen för barn i 

åldern 7-18 år. Eftersom riksdagen röstade för Alliansens budgetförslag klarade sig 

fritidspengen, men den riskerar att slopas i höstens budgetproposition: regeringen har så 

sent som förra veckan skickat ut ett förslag om att avskaffa regelverket om fritidspeng i 

socialtjänstlagen på remiss. 

 

Ett avskaffande av fritidspengen skulle göra det svårare för barn i fattiga familjer att ägna 

sig åt idrott och kultur. Kostnaderna för föreningsmedlemskap, utrustning eller 

kursavgifter skulle inte alltid täckas av det ekonomiska biståndet, även om man beaktar 

höjningen av riksnormen. 

 

Införandet av fritidspengen på nationell nivå var ett viktigt steg framåt, men Stockholms 

stad har möjlighet att gå ännu längre genom att den lokala normen för ekonomiskt bistånd 

innefattar avgift för idrottsförening och annan regelbunden fritidsverksamhet för barn i 

alla åldrar. Detta är en reform som Stockholms stad bör genomföra oavsett vad som 

händer med fritidspengen vid riksdagens budgetbehandling i höst. 
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§ 16 

Deltagare i Kvalitetsutmärkelsen 2015 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan av Farstas deltagare i Kvalitetsutmärkelsen 2015 till 

handlingarna. 

 

Ärendet 

Kvalitetsutmärkelsen är Stockholms stads årliga pris för att uppmärksamma framgångsrik 

verksamhetsutveckling. Att delta innebär för de flesta ett stort steg framåt i utvecklings-

arbetet. Det ger en genomlysning av verksamheten och skapar engagemang bland 

medarbetarna.  

 

Bidragen bedöms av examinatorer i de fem tävlingsklasserna förskola, skola, äldreomsorg, 

socialtjänst och stöd och service till personer med funktionsnedsättning samt andra 

verksamheter, exempelvis administration, stadens bolag och tekniska verksamheter.  

 

Årets bidrag från Farsta är Sköndals förskoleområde. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-05-19. 

Dnr 1.2.1-335/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 17 

Hemlösa personer i Stockholms stad den 25 september 2014 

Rapport från socialnämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger socialnämndens rapport om hemlösa personer i Stockholms stad 

den 25 september 2014 till handlingarna. 

 

Ärendet 

Socialnämnden har sedan 1996 regelbundet tagit fram statistik över antalet hemlösa 

personer i Stockholms stad. Sedan 2004 genomförs strukturerade kartläggningar vartannat 

år som beskriver hemlöshetssituationen under ett mätdygn. Kartläggningen för 2014 

genomfördes den 25 september.  

 

Antalet hemlösa har minskat under de år kartläggningar genomförts. År 2004 uppgick 

antalet hemlösa till 3 363. 2014 års kartläggning redovisar 2 651 hemlösa, en minskning 

med 215 personer jämfört med 2012. I jämförelse med 2012 års kartläggning har antalet 

hemlösa personer i Farsta stadsdelsområde minskat från 239 till 139 personer. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-05-20. 

Dnr 1.6-346/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) anmälde ett särskilt uttalande. I detta instämde 

Niklas Dahlgren (C) med ett ersättaryttrande. 

 

Särskilt uttalande och ersättaryttrande 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) / Niklas Dahlgren (C)  

 

Hemlösa över 65 år – en ouppmärksammad grupp 

 

Det är mycket glädjande att antalet hemlösa i Farsta har sjunkit mellan 2012 – 2014 från 

239 till 139 även om det fortfarande är 139 personer för många. Tendensen är densamma i 

hela Stockholm, trots att befolkningen ökat betydligt. 

 

Det finns emellertid en ny grupp hemlösa, som tidigare knappats funnits och som därför 

inte fått någon uppmärksamhet, det är personer över 65 år. Detta är en grupp som ökar, 

och som ofta inte syns på socialförvaltningarnas radar.  
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Vid mätningstillfället fanns det i Stockholm 151 personer över 65 år och 20 personer som 

var 75 år eller äldre utan bostad. Idag lever både män och kvinnor längre så det behövs 

redan och kommer att behövas kraftfulla åtgärder för att dessa 151 personer ska få samma 

uppmärksamhet och stödinsatser som alla andra bostadslösa som ännu inte fyllt 65 år. 

 

Idag lever i Sverige nästan 250 000 pensionärer under EU:s fattigdomsgräns, d v s under 

11000 i månaden. Då har man inte stora marginaler, och det kan räcka med att man 

hamnar på sjukhus, behöver mediciner, eller blir bestulen för att hyran inte blir betald och 

att man vräks från en hyfsat billig bostad där man bott många år. Har man väl som 

pensionär hamnat utanför bostadsmarknaden är det i stort sett omöjligt att ta sig in igen 

med enbart garantipension. 

 

Vi vill därför uppmärksamma både förvaltningen och Äldrenämnden på riskerna för 

bostadslöshet särskilt för personer 65 och äldre och påpeka att denna grupp bör få 

åtminstone samma uppmärksamhet och stödinsatser som yngre personer, samt att staden 

vidtar förebyggande åtgärder för att hindra att äldre personer vräks från sin bostad. 
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§ 18 

Övriga anmälningsärenden och beslut enligt delegering 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan av nedanstående ärenden och beslut till handlingarna. 

 

Stadsdelsnämndens protokoll den 21 maj 2015 

 

Funktionshinderrådets protokoll den 1 juni 2015 

 

Pensionärsrådets protokoll den 1 juni 2015 

 

Övriga anmälningsärenden och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2015-05-25. 

Dnr 1.1-30/2015 

 

Följande beslut har fattats av tillförordnade stadsdelsdirektören under perioden 20 april –

25 maj 2015, enligt nämndens delegering. 

 

1. 2015-04-20: Resa i tjänsten till Berlin den 4-7 maj för personal vid Frimärkets 

stödboende (dnr 1.1-330/2015) 

2. 2015-04-28: Resa i tjänsten till Norge den 3-15 maj för deltagande i utbildning om 

Circle of Security (dnr 1.1-272/2015) 
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§ 19 

Nämndens frågor och information från förvaltningen 

 

Följande skrivelser lämnades in. 

 

Avvecklingskostnader för Farsta vård- och omsorgsboende (bilaga 1) 

Lars Bäck (V), Eva Gustafson m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

 

Hur förebygger vi extremism i Farsta? (bilaga 2) 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) 

 

Minskat fokus på kvalitet inom äldreomsorgen mm (bilaga 3) 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) 

 

BESLUT 

Nämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda skrivelserna till ett kommande 

sammanträde.  

 

 

Förvaltningen berättade om det medborgarforum som genomfördes den 2 juni, på uppdrag 

av nämnden, för att få allmänhetens förslag på lämpliga platser för byggnation av 

förskolor i Farsta strand. Sju besökare deltog i forumet som var lyckat med intressanta 

diskussioner. Fler tillfällen att lämna förslag kommer att ges framöver, på Forsängens 

öppna förskola och även på Edö. Förslag kan även mejlas in. Senare i höst, den 10 

november, bjuder förvaltningen in till ett nytt forum där resultatet redovisas.  

 

Den 29 augusti arrangeras Parkernas dag. Då passar förvaltningen på att inviga den 

upprustade lekplatsen Eklunds hage, förhoppningsvis under medverkan av både 

nämndens presidium och den medborgare som har varit mycket engagerad i 

upprustningen av lekplatsen. 

 

Mariana Moreira Duarte (MP) konstaterade att satsningen Hållbara Hökarängen nu tar 

slut, och undrade över planerna framöver. Förvaltningen lovade återkomma med svar. 

 

Mariana bad också om återkoppling från idrottsnämnden beträffande ett medborgarförslag 

om konstgräs på Sandåkraskolan i Sköndal, som förvaltningen har vidarebefordrat till den 

ansvariga nämnden. Även i denna fråga lovade förvaltningen undersöka och återkomma. 

 

Eva Gustafson (S) berättade att Farsta föreningsråd har planer på en skrift om Farsta gårds 

historia och undrade om nämnden har möjlighet att bidra till kostnaden för tryckning, till 

exempel inom ramen för kulturbudgeten. Marie-Louise Gudmundsson (M) instämde i 

förslaget. Förvaltningen tog med sig frågan. 
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Lisbeth Crabo Ljungman tog upp frågan om situationen vid Farsta Hemtjänst. Frågan 

diskuteras närmare under den slutna delen av sammanträdet. 

 

Vladan Bošković (FP) uppmärksammade det mycket trevliga och framgångsrika national-

dagsfirandet, både i Farsta centrum och vid Farsta gård. Han tackade förvaltningen för 

insatserna under firandet. 

 

Vladan berömde även den nyligen genomförda mat- och kulturfestivalen i Farsta centrum, 

med deltagande från både nämnd och förvaltning. Särskilt glädjande och uppmuntrande 

tyckte Vladan att det var med det nybildade ungdomsrådets engagemang under festivalen. 

 

Peter Öberg (FP) berättade att styrelsen för Farsta föreningsråd, där han och flera andra i 

nämnden är engagerade, har inlett ett samarbete med föreningen Ung & Stolt, som 

berättade om sin framgångsrika verksamhet vid Öppet forum före nämndsammanträdet i 

maj. Ung & Stolt har med stöd av Atrium Ljungberg lyckats halvera antalet incidenter i 

Farsta centrum, och flera föreningar i föreningsrådet har nu börjat samarbeta med dem för 

att på olika sätt stötta deras verksamhet. 

 

Lars Bäck (V) bad förvaltningen återkomma med information om hur staden  säkerställer 

att äldre som har trygghetslarm kan larma även när tekniken slås ut av olika anledningar. 

(Frågan ställdes av en medborgare vid Öppet forum direkt före sammanträdet.) 

 

Ordföranden avslutade den öppna delen av sammanträdet och önskade alla en skön 

sommar. 

 

 

 


